
Voorzitter, 

Geachte aanwezigen op de publieke tribune, ambtenaren, collega raadsleden en college. 

Tijdens de behandeling van de begroting in november was het al duidelijk: de broekriem moet 
worden aangetrokken de komende jaren. De bezuinigingsopgave is groot en wordt nog eens 
aangevuld met een lijst van financiële knelpunten en onzekerheden. Dit stelt ons voor 
moeilijke keuzes. 

De bezuinigingsslag wordt door dit College op een andere manier aangepakt. Inwoners van 
Helmond zijn uitgenodigd om via het Stadsgesprek mee te praten over de bezuinigingen. Het 
leverde nieuwe ideeën op voor de uitvoering van de bezuinigingen op de thema’s cultuur, 
wijkaccommodaties en openbare ruimte. Alhoewel de uitkomst niet de mening van alle 
Helmonders vertegenwoordigt, geven de bijdrages wel degelijk richting en nieuwe inzichten. 
GroenLinks juicht het toe dat het College hierin een samenwerking zoekt met haar inwoners 
en de organisaties die het betreft. 

Gelukkig wordt er niet alleen bezuinigd maar kiest het College er ook voor om te blijven 
investeren in onze stad. Een investering in mensen. In de Leonardusbuurt. In een sociaal 
innovatief fonds dat ruimte biedt voor versterking van sociale netwerken. Er wordt 4,5 
miljoen geïnvesteerd in een stadslab en stadsleerbedrijf. Hiermee hoopt het College dat er 
maatschappelijk relevantie initiatieven komen zoals zelfregiecentra, initiatieven op het gebied 
van slimme zorg, evenementen maar ook stadsvernieuwing. Het gaat hier om samenwerking, 
talenten en kansen.  Een creatieve manier om onze partners en inwoners te betrekken bij de 
maatschappelijke vraagstukken en problemen waar we voor staan. 
Dat geldt ook voor de conferentie duurzaamheid die in juni plaatsvindt. Ook daar worden 
krachten van de stad gebundeld om de versnellingsagenda duurzaamheid inhoud te geven. 
GroenLinks waardeert deze insteek bijzonder. Zo maken we samen Helmond groener en 
socialer: de kernwaarden van GroenLinks. 

Ondanks deze positieve ontwikkelingen, drukken de bezuinigingen zwaar op de algemene 
stemming. Dat vindt ook GroenLinks. Vooral op accommodaties en cultuur hakken de 
bezuinigingen er stevig in. Zo stevig dat de speciaal ingestelde Adviesraad voor Cultuur heeft 
aangegeven de aangekondigde bezuinigingen niet te zien zitten. Sterker nog, zij vindt dat de 
cultuursector in Helmond een sterke stimulans nodig heeft. Nu valt er aan deze wens weinig 
af te dingen. Ook wij dragen de Cultuursector in onze stad een warm hart toe. Echter, als deze 
structurele bezuiniging wordt geschrapt moet het geld elders vandaan worden gehaald. 
Volgens GroenLinks een onverantwoorde opgave. Wel pleiten wij ervoor om de amateurkunst 
te ontzien in de bezuiniging. Als bij kleine organisaties de toch al geringe subsidie van enkele 
duizenden euro’s wordt geschrapt, dreigt een aantal amateurorganisaties te verdwijnen. 
Voorzitter, GroenLinks vraagt het College wat hier de mogelijkheden zijn.  

En dan de bezuiniging op het beheer van de openbare ruimte. Tijdens de 
begrotingsbehandeling werd een motie van GroenLinks unaniem gesteund om met concrete 
voorstellen te komen om het beheer van openbaar groen op een meer natuur- en 
onderhoudsvriendelijke manier aan te pakken. De bewoners hierbij een grotere rol geven, past 
bij de richting die dit College is ingeslagen. Wij hebben begrip voor het feit dat dit eerst een 
financiële inspanning vraagt om vervolgens met een natuurlijke begroeiing in de toekomst te 



kunnen bezuinigen op het beheer ervan. 

Groen in wijken en straten draagt bij aan een positief beeld en is daarnaast belangrijk in het 
kader van CO2-opname en reductie van fijnstof. Daarover gaat ons volgende voorstel. De 
beleidsuitgangspunten rond aanplant en inpassing van bomen zijn op hoofdlijnen vastgesteld 
in de Bomenvisie ‘Kwaliteit voor kwantiteit’, deze dateert uit 2004. De kernboodschap daarin 
is: ‘Plan een boom goed, of plant hem niet.’ Dit is in de praktijk lang niet in alle gevallen 
gebeurd. Hiermee staat de ambitie ‘Ontwikkeling van een duurzaam, gezond bomenbestand’ 
onder druk.
Het is tot op heden onvoldoende gelukt om bomen in ruimtelijke processen een duurzame 
groeiplaats te geven. Gebrek aan ruimte heeft verstrekkende gevolgen voor bomen, zoals 
achterblijvende groei en opdruk van verharding. Hierdoor kwijnen waardevolle bomen weg, 
moeten ze vroegtijdig worden gekapt en beheerbudgetten zijn ontoereikend om de hoge 
onderhoudskosten op te vangen. De kap van bomen leidde afgelopen periode tot ongeruste 
bewoners die het erg jammer vonden dat bomen uit hun straatbeeld verdwenen, zoals 
bijvoorbeeld in Mierlo-Hout, in Brandevoort , in de Heeklaan, de Rooseveltlaan, in de Vincent 
van Goghlaan en de Ruusbroecklaan.

Wij vragen het College dan ook om structureel over te gaan tot meer duurzame aanplant en 
inpassing van bomen bij ruimtelijke ontwikkelingen. Hierbij rekening houdend met 
natuurlijke groeiomstandigheden in een stedelijke context. Zelfredzaamheid is daarbij van 
belang om de beheerkosten zo laag mogelijk te houden. De inwoners van de omgeving dienen 
te worden betrokken bij de vervangingsmogelijkheden. En indien herplant in de straat niet tot 
de mogelijkheden behoort, wordt bewoners ter vervanging een boom in de voortuin 
aangeboden. Vanzelfsprekend wordt hierover vooraf duidelijk gecommuniceerd naar de 
omgeving. Hiertoe dienen wij een motie in.

Ons volgende voorstel gaat over water. In Nederland worden  per dag ongeveer 500.000 
plastic flesjes water verkocht, gedronken en weggegooid. En dat terwijl het Nederlandse 
kraanwater van superieure kwaliteit is, vele malen goedkoper en beter voor het milieu. 
GroenLinks vindt het daarom wenselijk om meerdere watertappunten in de stad te hebben 
waar meegebrachte flessen kunnen worden gevuld met kraanwater, op dit moment heeft 
Helmond er twee. Door watertappunten worden minder plastic (flesjes) per dag weggegooid. 
Bovendien zijn er diverse duurzame projecten met watertappunten opgezet waarbij 
tegelijkertijd waterprojecten worden gefinancierd in ontwikkelingslanden. Een win-win 
situatie vindt Groen-Links. Wij verzoeken het College daarom te onderzoeken of in iedere 
wijk en o.a. school in Helmond een openbaar watertappunt kan worden gerealiseerd en 
hierover in gesprek te gaan met Brabant Water, de wijkraden en Helmondse scholen. Hiertoe 
dienen wij een tweede motie in. 

Water is gezond en zeker onze jeugd is hierbij gebaat. Het past goed in het streven naar 
gezonde scholen voor alle kinderen. Een gezonde schoolkantine is daar een goed voorbeeld 
van, maar ook frisse lucht. In 2009 is in Helmond onderzoek gedaan naar de luchtkwaliteit op 
scholen. Daar is ook een aantal aanbevelingen uitgerold. 

Voorzitter, wij zouden graag willen weten wat de status is van de voorgestelde maatregelen. 
Daarnaast vragen wij het College om luchtkwaliteit c.q. duurzaamheid van scholen op de 
versnellingsagenda duurzaamheid te plaatsen. 

Antoinette Maas
Fractievoorzitter GroenLinks


